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Selvitys uudesta päiväkotiyksiköstä

KKltk 27.01.2022 § 4 Kaupungin varhaiskasvatuksen lapsimäärä on viime vuosina
lisääntynyt huolimatta syntyvyyden laskusta. Ilmiö on
valtakunnallinen ja selittyy osin valtakunnallisilla päätöksillä ja osin
paikallisilla tekijöillä.

 Varhaiskasvatuksen asiakasmaksuja on alennettu viime vuosina
useaan kertaan.  Lisäksi ryhmäkokoja on pienennetty, joka on
lisännyt ryhmien määrää. Perheille on myös tullut subjektiivinen
oikeus lapsen varhaiskasvatukseen huolimatta siitä onko jompikumpi
huoltajista kotona. Haapaveden mukanaolo 5-vuotiaiden
esiopetuskokeilussa aiheuttaa 1-2 lisäryhmän tilatarpeen. Syksyn
2022 tarve selviää maaliskuussa kun perheet ilmoittavat lapset
kokeiluun.

 Yhä useampi monilapsinen perhe on viime vuosina laittanut
lapsensa varhaiskasvatukseen ja hoidettavana on yhä nuorempia
lapsia. Tämä vaikuttaa tilantarpeeseen sitä kautta, että alle
3-vuotiaiden lasten ryhmäkoko on pienempi kuin isommilla lapsilla.
Työllisyystilanteen paraneminen on myös lisännyt hoidettavien
määrää ja erityisesti vuorohoitolaisten määrä on kasvanut.

 Varhaiskasvatus on edellä mainitun johdosta joutunut viime vuosina
ottamaan käyttöönsä useita hajallaan olevia ja osin
varhaiskasvatukseen sopimattomia tiloja ympäri Haapaveden
keskustan aluetta. Tällä hetkellä varhaiskasvatuksella on käytössä
seuraavat yksiköt: Onnimannin, Ahjolan, Vienolan ja Pikku-Martan
päiväkodit sekä Minttulan ja Vienolan ryhmäperhepäiväkodit. Nämä
kaikki toimivat kaupungin omissa tiloissa. Uusimpana yksikkönä
otettiin 1.8.2021 käyttöön Haapaveden Opiston tiloissa sijaitseva
yksikkö. Lisäksi kaupungissa toimii yksityinen päiväkoti Taikapuisto.

  Parhaillaan on haussa yksi lisäyksikkö, koska kaikki kaupungissa
toimivat varhaiskasvatuksen yksiköt ovat täynnä ja kevääksi 2022 on
hakujonossa 15 lasta.

 Edellä mainituista kaupungin yksiköistä vain Onnimanni ja Ahjola on
suunniteltu varhaiskasvatuskäyttöön. Hajallaan olevissa tiloissa on
ongelmia mm. leikkipihojen laadun ja turvallisuuden suhteen. Tilojen
hajautus tuottaa ongelmia myös esim. sijaisjärjestelyjen, siivouksen
ja ruokahuollon suhteen. Ahjolan päiväkoti on rakennettu 80-luvulla
ja tullee elinkaarensa päähän 10-20 vuoden kuluttua.



 Pienten yksiköiden lisäämisen ja ylläpitämisen sijaan olisi järkevää
harkita 4-ryhmäisen uuden yksikön perustamista. Tällöin voitaisiin
lakkauttaa suurin osa hajallaan olevista pienistä yksiköistä.

Sivistysjohtajan ehdotus:

Kasvatus- ja koulutuslautakunta päättää käynnistää välittömästi
selvityksen uuden päiväkotiyksikön perustamisesta Haapavedelle.

 Selvityksen tekee tekninen toimi.

Käsittely:

 Käydyn keskustelun aikana puheejohtaja teki lisä ehdotuksen;

 Päiväkotiyksikön rakentamiseen liittyen tehdään kuntalaisille
nettikysely, jossa kysytään muun muassa toiveita päiväkodin
rakentamiseen ja paikkaan liittyen.

 Esitystä kannatettiin.

Päätös:

 Kasvatus- ja koulutuslautakunta päätti sivistysjohtajan ehdotuksen
mukaisesti käynnistää välittömästi selvityksen uuden
päiväkotiyksikön perustamisesta Haapavedelle.

 Selvityksen tekee tekninen toimi.

 Lisäksi lautakunta päätti puheenjohtajan ehdotuksen mukaisesti, että
Päiväkotiyksikön rakentamiseen liittyen tehdään kuntalaisille
nettikysely, jossa kysytään muun muassa toiveita päiväkodin
rakentamiseen ja paikkaan liittyen.

 ______

 MERK:

 Kaupunginjohtaja poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn
 jälkeen klo 17.00.


